
 

 

PROTOKÓŁ NR LXVIII/2023 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 27 lipca 2023 r. 
 
Sesja trwała od godz. 14.05 do godz. 14.40. 
 
W Sesji udział brało 11 radnych: Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław 
Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski. 
Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 11, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Leszek Kwiatkowski, Paulina Szałamacha, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Grzegorz Ambroziak   - Burmistrz Gminy Żychlin, 

• Zbigniew Gałązka    - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin,  

• Waldemar Bartochowski    - Sekretarz Gminy Żychlin, 

• Waldemar Kardasz   - Radca prawny, 

• Sołtysi i Przewodniczący Rady Osiedla. 
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza, Zastępcę Burmistrza, Sekretarza 
Gminy, Radcę prawnego, Sołtysów i Przewodniczących Zarządu Osiedli oraz mieszkańców 
gminy Żychlin oglądających transmisję Sesji Rady Miejskiej. 

 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 

podejmowania uchwał. 
 

Do porządku obrad zgłoszono następującą zmianę: 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin zgłosił wniosek, aby w punkcie 2 porządku 

obrad „Podjęcie uchwał w sprawach:” dodać podpunkt f) o brzmieniu: 

f) projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego. 

 
Innych wniosków nie zgłoszono. 
 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia wniosku. 

Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlin w sprawie zmiany porządku obrad, aby                       
w punkcie 2 „Podjęcie uchwał w sprawach:” podpunkt f) o brzmieniu: 

„projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego” 

głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 

Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław 

Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 

„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
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Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2023 rok, 
b) o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r.                      

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, 
d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, 
e) określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków               
i transportu nieczystości ciekłych, 

f) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 
3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad. 

 

Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2023 rok, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rolna                    

(4 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (3 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały  projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały dotyczącej zmiany budżetu 

gminy na 2023 r. wypowiedzą się na Sesji Rady. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2023 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 rok 
głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław 
Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2023 rok.  

 

Uchwała Nr LXVIII/344/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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b) o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 

2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rolna                    

(4 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (3 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały  o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 

grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Członkowie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr 

LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej wypowiedzą się na Sesji Rady. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 

Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej 

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 

15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław 
Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały Nr 

LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej 

 

Uchwała Nr LXVIII/345/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rolna                    

(4 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (3 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
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Członkowie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości wypowiedzą się na Sesji Rady. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław 
Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości. 

 

Uchwała Nr LXVIII/346/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
 

Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rolna                    

(4 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (3 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości wypowiedzą się na Sesji Rady. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 

Za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław 
Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości. 
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Uchwała Nr LXVIII/347/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

e) określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się        

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rolna                    

(4 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (3 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej w sprawie projektu uchwały dotyczącej określenia wymagań 

jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych wypowiedzą się na 

Sesji Rady. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie określenia wymagań jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Za podjęciem uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych 

głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 

Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław 

Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 

„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia 

wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

 

Uchwała Nr LXVIII/348/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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f) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie  do projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – Szanowni Państwo, jest to uchwała 

porządkująca, która obecnie znajduje się właśnie w programach sesji rad miejskich, rad gmin. z uwagi 

na wprowadzenie tego aktualizacji tego przepisu, ponieważ Ośrodek Pomocy Społecznej prowadzi 

zespół interdyscyplinarny. Potrzebna jest ta uchwała, żeby mógł zostać on powołany na podstawie 

aktualnego aktu prawa miejscowego. 

  

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 

Za podjęciem uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
zespołu interdyscyplinarnego 
głosowało  - 11 radnych (Rafał Klimczak, Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Justyna 
Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław 
Szymański, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 

 

Uchwała Nr LXVIII/349/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do p-tu 3. Sprawy różne. 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – na posiedzeniu Komisji Pan Zastępca 

Zbigniew Gałązka przedstawił dość obszerną informację dotyczącą dramatycznej sytuacji 

związanej z awarią w oczyszczalni ścieków. Informuje, że zostanie przygotowany dla Państwa 

Radnych raport końcowy z całej tej sytuacji, jakie ewentualne mogą być przyczyny tej awarii, 

co w trakcie się działo i jakie są obecne skutki. Raport ten zostanie opublikowany dla opinii 

publicznej. Przed miesiącem zorientowaliśmy się, że doszło do takiej awarii oczyszczalni, na 

skutek czego do rzeki wpłynęły nieczystości. Pomiar nieczystości pokazywał, że były 

przekroczone normy w związku z czym Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska wspólnie 

z nami podejmowaliśmy decyzję o dalszym działaniu w tym zakresie. Była bardzo trudna 

sytuacja, ponieważ nie mogliśmy rozpoznać na bieżąco przyczyny tej sytuacji z uwagi na to, 

że pracowały wszystkie elementy mechaniczne oczyszczalni, natomiast prawdopodobieństwo 

było takie, że doszło do obumarcia błony bakteryjnej, błony biologicznej, ponieważ jest to 

oczyszczalnia, która działa na zasadzie biologiczno-chemicznego oczyszczania ścieków, w 

związku z czym taką wiodącą rolę w oczyszczaniu nieczystości biorą właśnie bakterie. 

Zakładaliśmy, że po oczyszczeniu całego procesu, ponieważ widać było, że ta część 

technologiczna na skutek prawdopodobnego obumarcia bakterii zanieczyściła się w całym 

ciągu technologicznym, należało zaprzestać przede wszystkim oddawania nieczystości do 

rzeki i rozpocząć proces oczyszczania poszczególnych elementów technologii. Opróżnianie 
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naszych zbiorników odbywało się przez tabor asenizacyjny. Wsparła nas grupowa 

oczyszczalnia ścieków w Kutnie, która przyjęła nasze ścieki, tak żebyśmy mogli opróżnić te 

zbiorniki i żeby dokonać czyszczenia całego procesu technologicznego. Następnie planowane 

było zaszczepienie nowych pakietów bakterii tak, żeby zastąpiły one stare pakiety. Okazało 

się, że bakterie jednak podjęły pracę i ta błona biologiczna, która tutaj odpowiada w części za 

to oczyszczanie, tak naprawdę rozpoczęła cały proces oczyszczania bez potrzeby 

zaszczepiania nowych pakietów bakteryjnych, nowych pakietów flory bakteryjnej. Tak więc ta 

pierwotna hipoteza dotycząca tego, że mogło pojawić się jakieś zanieczyszczenie o zjadliwym 

charakterze dla flory bakteryjnej nie okazało się do końca trafione, ponieważ flora istniejąca 

namnożyła się i rozpoczęła pracę. W związku z czym podjęte działania polegające na 

oczyszczaniu poszczególnych elementów technologicznych, zmniejszeniu zakresu tego 

poboru ścieków z taboru asenizacyjnego dowożonego wywoływał efekt, że oczyszczalnia 

podjęła pracę. W związku z wynikami badań, które były coraz lepsze i zbliżały się już do 

normatywnych, powiadomiliśmy Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska i Gospodarstwo 

Wody Polskie o tej sytuacji. Otrzymaliśmy zielone światło do wykonania badań 

laboratoryjnych, tak zwanych cyklicznych, pięciodniowych, z których wyniku następnie 

Wojewódzki Inspektorat wyciąga konkretne już informacje o tym, że oczyszczalnia działa 

prawidłowo i w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy decyzję o jej normalnym rozruchu. Tak więc 

oczyszczalnia od dzisiaj pracuje w trybie normalnym. Trwało to wszystko 30 dni. Zatrudniliśmy 

technologów, którzy mają nam pomóc tak naprawdę wprowadzić w naszej oczyszczalni taką 

dodatkową technologię reaktorów biologiczno-chemicznych, które będą dokonywały 

dodatkowego doczyszczania ścieków w tym cyklu oraz natleniania naszych ścieków. To 

natlenianie ma wpływ tak naprawdę na cały proces biologiczny, wzmacnia tą oczyszczalnię. 

Żeby zapobiec tego typu sytuacjom wprowadzimy dodatkową technologię w oczyszczalni.  

Wszystkie wnioski, informacje o kosztach, o ewentualnych naszych działaniach w trakcie i tych 

dalszych zaradczych oczywiście przedstawimy Państwu w końcowym raporcie. 

 

Stanisław Szymański zapytał o drogę na Grzybowie koło biblioteki – jest to odcinek 300-400 

m najprawdopodobniej gminny, tak bardzo zdewastowany, że w ogóle nie można na tym 

odcinku przejechać samochodem osobowym. Zapytał, czy jest jakiś nowy nabór na budowę 

dróg, kanalizacji i tym podobnych inwestycji? 

Grzegorz Ambroziak – ogłoszono dwa nabory tak naprawdę na wszystkie zadania, o których 

można myśleć. Będziemy myśleć prawdopodobnie o zadaniach związanych z oczyszczalnią, 

ze stacją uzdatnienia wody, która też wymaga działania naprawczego. Ogłoszono wczoraj 

drugi nabór na odnowę zabytków, ponieważ w tym pierwszym naborze praktycznie trzy 

czwarte zabytków to były zabytki sakralne, kościoły, cmentarze. Nasze wnioski gminne 

przepadły, tylko złożone w imieniu parafii dwa wnioski zostały wybrane, a osiem pozostałych 

zostało odrzucone. Mamy nadzieję, że w drugim naborze więcej wniosków zostanie 

rozpatrzonych pozytywnie tych zabytków świeckich. Składamy na kamienice, na synagogę, na 

budynek przy ul. 1 Maja itp.  

Musimy także rozwiązać kwestię dwóch promes, czyli na drogi i na salę sportową. Pozostaje 

także sprawa naprawy chodnika na ulicy 1 Maja, który został uszkodzony przez firmę ADDEV 

MATERIALS, a poprzedni dyrektor zobowiązał się poprawić ten chodnik.  

 

Józef Kowalski – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 w Żychlinie – podziękował za 

rewitalizację budynku przy ul. 1 Maja 80. Prosi o właściwe odmalowywanie budynków 

komunalnych dobrymi farbami, aby te prace wystarczały na dłużej i o naprawę przejazdu 

kolejkowego w Dobrzelinie. Zapytał także o remont drogi i budowę ronda w Dobrzelinie  - do 

kiedy ten remont potrwa. 
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Ponadto na targowicy sprzedający płody rolne powinny mieć wystawione ceny swoich 

produktów – należy uczulić inkasentów, aby na to zwracali uwagę.  

Zwrócił uwagę na chodnik na Pasiece – wstawione słupki stwarzają zagrożenie 

bezpieczeństwa, wcale to bezpieczeństwo nie jest zachowane, problem z minięciem się dwóch 

pojazdów ciężarowych. 

 

Grzegorz Ambroziak – odpowiadając na zapytania - inwestorem w zakresie ronda jest Urząd 

Marszałkowski. Było to działanie na wniosek gminy i wniosek mieszkańców, którzy składali 

taką petycję, termin wykonania jest do końca stycznia przyszłego roku, natomiast realizacja 

ma się zakończyć według wskazań wykonawcy do końca listopada. Więc to obejmie część tak 

naprawdę kampanii. Budynki komunalne są kompleksowe modernizowane, takim przykładem 

jest budynek przy ulicy 1 Maja i Młyńskiej, przy ul. Dąbrowskiego 6, wymiana dachu na 

kamienicy przy Placu 29 Listopada obok Banku Spółdzielczego.  

Jeżeli chodzi o przejazd kolejki, jest złożony wniosek i jest opinia pozytywna. Jeżeli chodzi o 

projekt organizacji ruchu, to prace mają potrwać 2-3 dni na przełomie lipca-sierpnia, czyli 

prawdopodobnie już na początku nowego tygodnia. Przez 2-3 dni będzie ślepa ulica i będzie 

objazd przez ulicę Jabłonkową lub niestety tą nierówną ulicą Wagową.  

Co do palików przy chodniku na Pasiece - ze względu na koszty, które poszły bardzo w górę 

pierwsze oferty w przetargu na chodnik były bardzo wysokie. Stanęliśmy przed perspektywą, 

czy odsuwać w czasie budowę chodnika, czy znaleźć alternatywne rozwiązanie. Utwardzenie 

pobocza jest alternatywnym, tańszym rozwiązaniem. Tutaj przepis wymaga wprowadzenia 

palikowania. Palikowanie jest wymogiem ustawowym w przepisach i tutaj projektant wyboru 

wielkiego nie ma. Musi ten palik odsunąć od krawędzi jezdni, żeby się można było zmieścić 

rowerem, czy wózkiem przejechać. Uważa, że zabezpieczenie przechodniów, którzy nie 

muszą chodzić jezdnią, ale idą w miejscu tak oznaczonym, jest dużo lepsze niż żadne.  

 

Rafał Zajączkowski – przypomniał tradycyjnie o drodze od ulicy Narutowicza do bramy 

stadionu. Czy będzie realizowana w zadaniu inwestycyjnym łącznie z pozostałymi drogami? 

 

Grzegorz Ambroziak - jesteśmy umówieni z projektantem również na tę drogę. Mamy dwa 

problemy techniczne do uzgodnienia z projektantem i będzie już gotowy projekt techniczny.  

W okresie powakacyjnym będzie można przystąpić do procesu przetargowego.   

 

Do p-tu 4. Zakończenie obrad.    

 

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział w Sesji Rady.  
 
Zamknęła LXVIII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
 
M. Charążka                                                                                 Elżbieta Wanda Sikora 
 

 


